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Naar aanleiding van de RIB van 28 januari 2022, breng ik u via deze brief graag op de hoogte van de 
voortgang van de rattenbeheersing in Maastricht. Hieronder vindt u een overzicht van de 
belangrijkste ontwikkelingen en maatregelen die zijn genomen. 
 
Integrale Aanpak: 
We hanteren standaard het Integrated Pest Management principe. Dit betekent dat we eerst de 
oorzaken van rattenoverlast identificeren en aanpakken. De medewerker faunabeheer mobiliseert 
zowel interne als externe partijen om deze oorzaken weg te nemen, zoals het repareren van defecte 
riolering, het aanpassen van groenstructuren en het aanpakken van afvalproblematiek. Vervolgens 
beoordelen we of en hoe ratten bestreden moeten worden, waarbij we kiezen voor methoden die 
minder impact hebben op het milieu en dierenwelzijn, maar toch effectief en betaalbaar zijn. 
 
Preventie: 
Naast de aandachtspunten uit het handboek openbare ruimte, bekijkt de medewerker faunabeheer 
nu ook de IOOR-plannen. Het correct afdoppen van rioolleidingen na verwijdering is essentieel om 
rattenoverlast te voorkomen. Communicatie en samenwerking met externe partijen en inwoners 
spelen een cruciale rol in preventieve maatregelen. 
 
Bestrijding: 
In 2022 en 2023 zijn op 62 locaties in de openbare ruimte rattenbestrijdingen uitgevoerd. Hierbij zijn 
geen chemische middelen ingezet, maar mechanische bestrijdingsmiddelen, zoals klemmen en 
verdrinkingsvallen (Eko1000 en Strygoo). De Strygoo verdrinkingsvallen, met een innovatief 
detectiesysteem en digitale registratie, blijken uiterst effectief bij het beheersen van rattenproblemen 
op hotspots. 
 
Dierenwelzijn: 
De medewerker faunabeheer volgt de ontwikkelingen op het gebied van onderzoek naar de impact 
van verschillende bestrijdingsmethoden op dierenwelzijn en milieu. 
 
Rioolval: 
Na een succesvolle pilot met de smart rioolval in Nazareth wordt structureel gebruik gemaakt van 39 
rioolvallen. 21 vallen blijven in verband met (riool)projecten nog 2 jaar staan in Nazareth. De overige 
18 vallen staan momenteel in De Heeg. Deze vallen worden de komende jaren verplaatst van de ene 
wijk naar de andere om enerzijds overlast te verminderen en anderzijds de effectiviteit van deze 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=2222028a080a0aaa02a2aaa0b460e3c0/RIB_-_Voortgang_rattenbestrijding.pdf
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strategie te bepalen. De effectiviteit wordt gemeten aan de hand van het aantal slagen van de 
rioolvallen, het aantal meldingen en het aantal bovengrondse vangsten. Huis-aan-huis enquêtes 
dienen als nulmeting en vervolgmeting om het effect van de verplaatsingen te meten op de beleving 
van rattenoverlast door inwoners. De eerste verplaatsing van de 18 vallen wordt in december 
uitgevoerd, binnen de wijk De Heeg. 
 
Communicatie en Informatie: 
Bewoners van De Heeg zijn op de hoogte gesteld van deze aanpak via een bewonersbrief en op 23 
november is er een informatieavond georganiseerd in buurtcentrum De Boeckel. Vanuit de gemeente 
waren Janneke Ackermans en Dirk Oud (seniormedewerker afval) aanwezig. Verder werd deze 
avond bijgewoond door medewerkers van Woonpunt, Servatius, Maasvallei en Rando Kromkamp 
van Anticimex. Er waren 24 bewoners uit de wijk De Heeg aanwezig. Stadsdeelregisseur Luuke 
Schmidt neemt de informatie mee in het Leefbare Wijken Aanpak overleg. 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee adequaat te hebben geïnformeerd. Mocht u verdere vragen hebben 
of aanvullende informatie wensen, staan wij graag tot uw beschikking. 
 
 
 
Hoogachtend, 
 

 
John Aarts, 
Wethouder Mobiliteit, Stadsbeheer, Duurzaamheid,en Hospitality 
 


